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Video

Prispodoba o Bojoj radosti

 

Draga braćo i sestre, dobar dan!

U dananjoj liturgiji se čita 15. poglavlje Lukinog Evanđelja, koje sadri tri prispodobe o milosrđu: o
izgubljenoj ovci, o izgubljenu novcu te najduu od svih, tipičnu za svetog Luku, o ocu i dvojici
sinova, jednom "rasipnom" i drugom koji misli da je "pravedan", koji misli da je svet. Sve te tri
prispodobe govore o Bojoj radosti. Bog je radostan. Zanimljivo je to: Bog je radostan! A koja je to
Boja radost? Boga raduje opratati, Boga raduje opratati! To je radost pastira koji ponovno nalazi
svoju ovčicu; radost ene koja ponovno pronalazi svoj novac; to je radost oca koji ponovno prima u
kuću sina koji se bio izgubio, bio je kao mrtav i vratio se u ivot, vratio se kući. U tome se sastoji
čitavo evanđelje! U tome je čitavo evanđelje, u tome je čitavo krćanstvo! Ali nije posrijedi neki
osjećaj, "dobrodunost". Naprotiv, milosrđe je prava snaga koja moe spasiti čovjeka i svijet od
"raka" grijeha, ćudorednog zla, duhovnog zla. Samo ljubav ispunjava praznine, negativne ponore
koje zlo otvara u srcu i povijesti. Samo ljubav to moe, i to je Boja radost!

Isus je sav milosrđe, Isus je čista ljubav: on je utjelovljeni Bog. Svaki od nas, svaki od nas je ta
izgubljena ovca, ta izgubljena kovanica; svaki od nas je onaj sin koji je protratio vlastitu slobodu
slijedeći lane idole, iluzije sreće, i sve izgubio. Ali Bog nas ne zaboravlja, Otac nas nikada ne
naputa. On je strpljivi otac, uvijek nas čeka! Potuje nau slobodu, ali ostaje uvijek vjeran. A kada
mu se vratimo, on nas prima kao djecu u svoju kuću, jer nas ne prestaje - ni na trenutak - čekati s
ljubavlju. A njegovo srce slavi zbog svakog sina koji se vraća. Slavi jer je on radost. Bog ima tu
radost, kada netko od nas grenika pođe k njemu i trai njegovo oprotenje.
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Koja je tu opasnost? Opasnost je ta da mi umislimo da smo pravedni, i sudimo druge. Sudimo
također Boga, jer mislimo da bi morao kanjavati grenike, osuditi ih na smrt, namjesto da oprosti.
Naravno da se tada izlaemo opasnosti da ostanemo izvan Očeve kuće! Poput starijeg brata iz
prispodobe, koji namjesto da bude zadovoljan to mu se brat vratio, srdi se na oca koji ga je primio
i slavi njegov povratak. Ako u naem srcu nema milosrđa, radosti opratanja, nismo u zajednitvu s
Bogom, premda se drimo svih zapovijedi, jer je ljubav ta koja spaava, ne puko vrenje zapovijedi.
Ljubav prema Bogu i prema blinjemu je to to daje ispunjenje svih zapovijedi. A to je Boja ljubav,
njegova radost: opratati. On nas uvijek čeka! Moda netko u svom srcu ima neto to ga titi: "Ali
učinio sam ovo, učinio sam ono". On te čeka! On je otac: uvijek nas čeka!
Ako ivimo po zakonu "oko za oko, zub za zub", nikada nećemo izaći iz spirale zla. Zli je prepreden
i obmanjuje nas da s svojom ljudskom pravednoću moemo spasiti sebe i spasiti svijet. No zapravo
nas jedino Boja pravednost moe spasiti! A Boja se pravednost objavila na kriu: kri je Boji sud nad
nama i nad ovim svijetom. Ali kako nas Bog sudi? Dajući ivot za nas! To je najveći čin pravednosti
kojim je jednom zauvijek pobijeđen kneza ovog svijeta; a taj najvii čin pravednosti je ujedno najvii
čin milosrđa. Isus zove sve nas da slijedimo taj put: "Budite milosrdni kao to je Otac va milosrdan"
(Lk 6, 36). Jedno ću vas sada zamoliti. Svi u tiini razmiljajmo neka svaki od nas misli na osobu s
kojoj nismo dobri, na koju se srdimo, koja nam nije draga. Mislimo na tu osobu u tiini, u ovom
trenutku, molimo za tu osobu i postanimo milosrdni s tom osobom. [molitva u tiini].

Zazovimo sada zagovor Marije, Majke milosrđa.

Nakon Angelusa

Draga braćo i sestre, jučer je u Argentini proglaen blaenim José Gabriel Brochero, svećenik iz
biskupije Córdoba, koji je rođen 1840. a umro 1914. Noen Kristovom ljubavlju potpuno se posvetio
svome stadu, da bi sve uveo u Boje kraljevstvo, s velikim milosrđem i gorljivoću prema duama. Iao
je među ljude i nastojao dovesti mnoge na duhovne vjebe. Prolazio je kilometre i kilometre,
putovao po planinama sa svojom mazgom koja se zvala "Runa njuka", jer nije bila lijepa. Iao je i
po kii, bio je hrabar! Ali i vi ste ovdje po ovoj kii, hrabri ste. Na kraju je blaeni José oslijepio i obolio
od gube, ali pun radosti, radosti dobrog pastira, radosti milosrdnog pastira!

[]
Danas u Italiji zavrava Socijalni tjedan talijanski katolika na temu "Obitelj, nada i budućnost za
talijansko drutvo". Pozdravljam sve sudionike i raduje me to Crkva u Italiji mnogo radi s obiteljima i
zauzima se za obitelji. To je snani poticaj također za institucije i za čitavu zemlju. Hrabro! Samo
naprijed tim putom obitelji!

Od srca pozdravljam sve danas prisutne hodočasnike: obitelji, upne skupine, mladi. Posebno
pozdravljam vjernike iz Dresana, Taggì di Sotta i Torre Canne di Fasana; članove UNITALSI-a iz
Ogliastre, djecu iz Trenta koja će uskoro primiti prvu pričest, djecu iz Firence i članove "Spider
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Club Italia".
Svima elim ugodnu nedjelju i dobar tek. Doviđenja!
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